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Door Xavier BERTRAND, Voorzitter van de regionale raad Hauts-de-France 

 of Jean-Michel TACCOEN, Adviseur milieu bij de regionale raad 

 André PARFONRY, Directeur van Carah Asbl 

 Geert BRUYNSEELS, Projectleider duurzame houtverkoop van Natuur en Bos van de   

 Vlaamse overheid   

10u10   INTRODUCTIE    SALON

• HET BOSBEHEER IN QUÉBEC ET DE MAATSCHAPPELIJKE AANVAARDBAARHEID, DE-
LEN WIJ DEZELFDE PROBLEMEN? 
Mario ST-LAURENT, Directeur Communicatie bij de bosindrustrie raad van Quebec

11u00   CONFERENTIES  

• HET GEBRUIK VAN HOUT NIET MEER VERBONDEN MET DE LOKALE BRON. 

Pascal TRIBOULOT, Lorraine INP    SALON

Pierre MARTIN, Belgische Interprofessionele federatie van houtenergie    HÉMICYCLE

• WELKE REACTIES OP DE TOENEMENDE BEHOEFTEN AAN HOUT? 

Kris VERHEYEN, UGent    SALON

Bertrand SERVOIS, UCFF-les Coopératives Forestières    HÉMICYCLE
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13u30   CONFERENTIES

• QUELLE ACCEPTABILITÉ SOCIALE DES COUPES EN FORÊT ?

Christine FARCY, UCLouvain    SALON

Maxime LEONET, Daverdisse    HÉMICYCLE

Corinne DÉMOTIER-AROQ, Germaine    HÉMICYCLE

• ECOLOGIE EN BOSBEHEER: WAAR DE FOCUS OP LEGGEN?

Frederik VAES, Leefmilieu Brussel & Sylvain DUCROUX, ONF    SALON

Hervé LE BOULER, France Nature Environnement   HÉMICYCLE

15u00   KOFFIEPAUZE

15u30   RONDETAFELGESPREK    SALON

Moeten we ons ontzeggen van een lokale hulpbron die tegemoet komt aan maatschappelijke 
uitdagingen in de bouw en energie? Hoe kun je het gebruikte houtmateriaal en het beheer 
van bossen beter met elkaar verbinden om dit hout te produceren? Is heterogeen en gediver-

Mario ST-LAURENT, Hervé LE BOULER, Pascal TRIBOULOT, Frederik VAES, Kris VERHEYEN, 
Antoine d’AMÉCOURT (Voorzitter van FRANSYLVA en CNPF) en Paul-Emmanuel HUET (Directeur 
van PEFC Frankrijk)

16u50   SLOTWOORD    SALON

De heer René COLLIN, Minister van Landbouw, Natuur, Bos, Landelijkheid, Toerisme, Erfgoed en 
afgevaardigde van Grande Région 
Mevr Barbara POMPILI, Voorzitter van de Commissie voor Duurzame Ontwikkeling en Ruimtelijke 
Ordening in de Nationale Vergadering (onder voorbehoud vanwege parlementaire kalender) 
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HET BOS 
IS EEN GEHEEL VAN KLEINE EN GROTE BOMEN, 

MET BLADEREN OF NAALDEN, JONG OF OUD. 

HET IS EEN ONMISBARE 

OMGEVING VOOR ONS WELZIJN. 

IN ONZE WESTERSE SAMENLEVINGEN STIJGT DE BEHOEFTE 
AAN HOUT EN HERNIEUWBARE ENERGIE VOORTDUREND. 

DIT GELDT OOK VOOR DE 
SOCIALE EN ECOLOGISCHE ROL VAN HET BOS. 

ZOALS VELE 

DRUPPELS WATER GROTE RIVIEREN VORMEN, 
SPEELT OOK ELKE BOOM EN ELK BOS 

EEN ESSENTIËLE ROL VOOR DE SAMENLEVING. 

DE VRAAG DIE WE ONS VANDAAG STELLEN IS: 

« WELKE TOEKOMST
VOOR ONZE BOSSEN? »
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10u10

11u00

SALON

De bosbouw biedt toekomstperspectieven voor de ontginning van groene 
energie en de productie van ecologisch verantwoorde goederen. De sector 
speelt ook een belangrijke rol als we ervoor willen zorgen dat onze bossen 
meer broeikasgassen verwerken. In Quebec kreeg de bosbouw de afgelopen 
jaren echter een kwalijke reputatie en een slecht imago. Hoe kunnen we 
regeringen overtuigen om in onze activiteitensector te investeren als die 
negatief wordt beoordeeld? Hoe de bevolking ervan overtuigen dat we een 
duurzame oplossing aanreiken als we worden gezien als ‘bomenkappers’ die 
de groene long van de planeet aantasten?

Mario ST-LAURENT
Directeur Communicatie bij de 
bosindrustrie raad van Quebec 
en collectief lid « Une forêt de 
possibilités »

Website http://www.cifq.com/    Tel +1 418 657-7916   Mail  info@cifq.qc.ca

De heer Mario St-Laurent was al meermaals beleidsadviseur voor de ministers van Onderwijs, 
Tewerkstelling en Transport in verschillende regeringen van Quebec. Hij was ook producer 

voor Transport onder de regering van mevrouw Pauline Marois. Sinds 2015 is hij aan slag als 

Conferentie

HET BOSBEHEER IN QUEBEC 
EN DE MAATSCHAPPELIJKE 
AANVAARDBAARHEID, DELEN WIJ 
DEZELFDE PROBLEMEN? 
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11u00

11u45

SALON

HET GEBRUIK VAN HOUT NIET MEER 
VERBONDEN MET DE LOKALE BRON. 

Iedereen is het erover eens dat bossen van nature een antwoord bieden op de 
milieuproblematiek. Hout is een bouwmateriaal, een energiebron en weldra 
ook een grondstof voor de extractie van groene moleculen. Hout speelt een 
doorslaggevende rol bij die grote uitdagingen voor onze planeet. Deze grondstof 
is in de wereldeconomie uitgegroeid tot een strategisch materiaal en er worden 
nieuwe toepassingen mee ontwikkeld. ‘Hernieuwbare’ bouwmaterialen zijn 
zeldzaam, net als materialen die koolstof kunnen absorberen en die op zo veel 
uiteenlopende manieren kunnen worden verwerkt. Het is wellicht omdat bomen 
in stilte groeien dat we lange tijd niet zagen wat zo voor de hand ligt. Genieten 
van bossen en houtproductie zijn twee verschillende, maar niet onverenigbare 
aspecten. Ze zijn meer dan ooit noodzakelijk en complementair! 

Pascal TRIBOULOT

en Erevoorzitter van de nationale 
school voor technologieën en 
houtindustrieën

Website http://www.lorraine-inp.fr/   Tel +33 (0) 3 83 59 60 92   Mail emmanuel.chassard@univ-lorraine.fr 

Pascal Triboulot, professor aan gerenommeerde universiteiten en voormalig directeur 

bouwkunde en mechanica. Zijn onderzoeksactiviteiten gaan heel breed, al is hout steeds 
de gemeenschappelijke noemer: scheurweerstand, bewerking, wrijving en mechanica van 
houten structuren. Pascal Triboulot is een grote naam in de bos- en houtbouw, gekend en 

Conferentie
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11u00

11u45

HEMICYCLE

HET GEBRUIK VAN HOUT NIET MEER 
VERBONDEN MET DE LOKALE BRON. 

Van bouwmateriaal tot papier: hout is polyvalent en wordt nog voortdurend 
verbeterd. De resten van alle verwerkingsprocessen kunnen bovendien als 
brandstof worden gevaloriseerd. Hout is lokaal kwantitatief en kwalitatief 
voorhanden. Ondanks de beperkingen, is hout als grondstof binnen een eindeloze 
cyclus hernieuwbaar, voor zover het beheer en vooral de exploitatie dat toelaat. 
De relatief snelle cyclus van boskoolstof in vergelijking met koolstof uit fossiele 
voorraden, maakt hout tot dé uitgelezen brandstof in het licht van de noodzaak 
om onze CO2-uitstoot aanzienlijk te doen dalen. Hout is op zich goed voor meer 
dan de helft van de hernieuwbare energie die in Europa wordt geproduceerd. 
Heeft hout nog een plaats in een toekomst die nóg meer voor hernieuwbare 
energiebronnen zal kiezen? In welke mate is deze grondstof in staat op die 
evolutie in te spelen? 

Pierre MARTIN

houtenergie

Website    Tel +32 (0) 4 77 60 00 57   Mail pierre.martin@febhel.be  

vertegenwoordigt hij bedrijven uit de houtenergiesector, als algemeen secretaris van de 

Conferentie
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11u45

12u30

SALON

WELKE REACTIES OP DE TOENEMENDE 
BEHOEFTEN AAN HOUT? 

Momenteel heeft Vlaanderen ongeveer 150.000 ha bos, waarvan 15% oud en 85% 
jong bos. Het bos en de biodiversiteit in Vlaanderen staan onder een hoge druk 
van het milieu (verzuring, vermesting, verdroging…), maar ook klimaatverandering 
en menselijk gebruik hebben een belangrijke impact. Een belangrijke vraag die 
we ons moeten stellen is: hoe gaan we hier in de toekomst mee om? Hiervoor is 
er nood aan wetenschappelijk onderbouwde biodiversiteitsdoelen die rekening 
houden met de (veranderende) context. In deze lezing zal ik een bondig overzicht 
geven van de actuele toestand van de biodiversiteit in het Vlaamse bos en 
schetsen hoe we tot deze toekomst gekomen zijn en hoe deze - vermoedelijk - zal 
evolueren in de toekomst. Vervolgens ga ik dieper in op de impact van houtoogst 
op biodiversiteit en probeer ik inzicht te geven in de mechanismen die spelen om 
zodoende tot een beter begrip te komen van de effecten van een verhoogde (of 
verlaagde) oogst.

Kris VERHEYEN

aan de Universiteit van Gent, 
Hoofd van het bos- en 
natuurlaboratorium

Website Tel +32  (0) 9 331 01 01   Mail communicatie@UGent.be 

op de relaties tussen biodiversiteit en het functioneren van bossen. 
Op basis van deze inzichten wordt onderzocht hoe beheerders kunnen ingrijpen in bossen 
om deze weerbaar en veerkrachtig te maken zodat het leveren van een breed scala aan 

Conferentie
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11u45

12u30

HEMICYCLE

WELKE REACTIES OP DE TOENEMENDE 
BEHOEFTEN AAN HOUT? 

Komen de verwachtingen van de samenleving overeen met haar behoeften? Is 
het voor het eerst in de geschiedenis dat aan Franse bossen hogere productie-
eisen worden opgelegd? Als materiaal beantwoordt hout aan de fundamentele 
noden van de mens: huisvesting, verwarming..., maar dat volstaat niet langer. 
We moeten uitleggen hoe bossen hout leveren en hoe ze worden beheerd. 
We moeten een antwoord formuleren op de vraag: respecteren we het huidig 
en toekomstig leven in onze bossen? Nemen we die vragen niet ernstig, dan 

in de hand werken. Bossen zijn waardevol voor de economie, de samenleving 
en het leefmilieu. De productietechnieken en werkmethodes passen zich aan de 
evolutie binnen onze huidige wereld aan en houden rekening met het klimaat. 
De productiestrategieën moeten echter blijvend worden ingegeven door de 
intelligentie van de mens, diens ervaring, moed en doorzettingsvermogen. 

Website https://www.lescooperativesforestieres.fr/   Tel +33 (0) 1 73 54 88 00   Mail info@lescooperativesforestieres.fr

beheersinformatica. Als boseigenaar is hij al tientallen jaren actief betrokken bij het beheer 
van privébossen. Sinds 2015 is hij met name lid van het nationaal bureau van de vakvereniging 

Bertrand SERVOIS
Voorzitter van het Unie van 

Conferentie
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13u30

14u15

SALON

WELKE SOCIALE AANVAARDBAARHEID 
VAN KAPPINGEN?

Vanuit de vaststelling dat bosbeheer – en met name het rooien van bomen – 
maatschappelijk moeilijk wordt aanvaard, onthult de presentatie resultaten 
omtrent de maatschappelijke beeldvorming rond bossen. Zo wordt nagegaan 
of die maatschappelijke beeldvorming de aanvaarding van het rooien van 

boskwesties, de huidige mediacontext en het dominerend communicatiemodel 
weerstand rond bosbeheer in de hand konden werken. Tot slot worden enkele 
denkpistes aangereikt om de communicatie rond bossen zo bij te sturen dat dit 
het brede publiek meer inzicht verwerft.

Christine FARCY
Doctor in de 
landbouwwetenschappen, 
onderzoeker en gastdocent 
aan de UCLouvain.

Website https://uclouvain.be/fr/index.html   Tel +32 (0) 1 047 21 11

in een stedelijke, mondiale en tertiaire wereld.

Conferentie
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13u30

14u15

HEMICYCLE

WELKE SOCIALE AANVAARDBAARHEID 
VAN KAPPINGEN?

Voor sommige gemeenten kunnen bossen een belangrijke bron van inkomsten 
zijn. Het gaat dan ook om erfgoed waarin we moeten blijven investeren, ondanks 
de steeds grotere uitdagingen voor onze samenleving en ons klimaat. Op 
gemeentelijk niveau kunnen trouwens heel wat initiatieven worden genomen om 
de wisselwerking tussen verschillende gebruikers van bossen te bevorderen en 
die lokale houtbron beter uit te spelen. Communicatie blijft hoe dan ook het 
beste instrument dat gemeenten kunnen hanteren om hun bosbeheer en de 
daarbij horende kappingen toe te lichten en te doen aanvaarden.

Website http://www.daverdisse.be/   Tel +32 (0) 61 58 81 95

Maxime Leonet kreeg een tweede mandaat als burgemeester van de gemeente Daverdisse, 
een kleine en bosrijke gemeente in de provincie Luxemburg. Hij heeft een groot hart voor alles 

van lokale verkozenen die ook nog eens boseigenaar zijn. 

Maxime LEONET

gemeente Daverdisse

Conferentie
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13u30

14u15

HEMICYCLE

QUELLE ACCEPTABILITÉ SOCIALE DES 
COUPES EN FORÊT ?

Wat een uitstekend idee om tijdens dit colloquium de ‘sociale aanvaardbaarheid’ 
van privébosbeheer bespreekbaar te maken! Dat doet vermoeden dat 
bosexploitanten ook interesse tonen voor bewoners en hun leefomgeving. De 
economische, maatschappelijke en milieugebonden aspecten zouden met elkaar 
moeten worden verzoend in plaats van tegen elkaar te worden uitgespeeld. Helaas 
wordt er nog lang niet altijd en overal aandacht besteed aan hoe de omgeving 
door bewoners wordt ervaren. Dat zal ook uit het hier besproken voorbeeld 
blijken. Naast de verstoring van het landschap door kaalkappingen, heeft ook het 
gemeentelijk wegennet soms zwaar te lijden onder privébosbeheer. Wanneer de 
eigenaar, de beheerder, de uitbater en de vervoerder zelf niet in de gemeente 
wonen, moeten we er ons dan bij neerleggen dat bosbeheer als een vorm van 
roofbouw wordt gezien?

Corinne DÉMOTIER-AROQ

en Vice-Voorzitter van het Regionaal 

Website Tel +33 (0) 9 67 23 88 81   Mail

ze zich interesseren voor de plaatselijke politiek en werd ze voorzitter van een stuurgroep 

inzake bosoverleg. 

Conferentie
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14u15

15u00

SALON

ECOLOGIE EN BOSBEHEER: WAAR DE 
FOCUS OP LEGGEN?
De bossen bedekken 23 % van de oppervlakte van Île-de-France en vormen een essentieel 
onderdeel van de leefomgeving van 12 miljoen inwoners. Ze worden beschouwd als 
plekken om te herbronnen en zich nog in de natuur terug te trekken. Het beheer ervan 
blijft dan ook discreet. Sinds bossen in het midden van de 19de eeuw een plaats kregen 
in de vrijetijdsbesteding, wordt de regeneratiekap – in de volksmond ook wel ‘kaalkap’ 
genoemd – als weinig respectvol ervaren. En dat terwijl de bosbeheerder via die techniek de 
bosvegetatie wil bestendigen en het bos dat we erfden voor de eeuwigheid wil behoeden.  

meer in de lijn te liggen met de verwachtingen van gebruikers en buurtbewoners. Dat 
nieuwe paradigma doet voor de beheerder wel weer nieuwe vragen rijzen. 

Hoofdstedelijk Gewest. Hij wil van het Zoniënwoud een sociale groenruimte 
maken waarin alle aan het woud toegekende functies een plaats krijgen: 

Frederik VAES

Website https://environnement.brussels/   Tel +32 (0)2 775 75 75   Mail  info@environnement.irisnet.be

Sylvain DUCROUX

Website http://www.onf.fr/   Tel +33 (0) 1 60 74 92 40   Mail dt.seine-nord@onf.fr 

hem voor aanzienlijke uitdagingen: restanten van rurale praktijken, koninklijke en met 
geschiedenis beladen jachtpartijen, toeristische locaties, ruimtes om te herbronnen... 
De bossen blijken tevens een fantastische kweekvijver van biodiversiteit, terwijl ze 

een expertise op om optimaal in te spelen op de soms tegenstrijdige verwachtingen 
van onze medeburgers zonder dat gemeenschappelijk erfgoed te ondergraven. 

Conferentie
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14u15

15u00

HEMICYCLE

ECOLOGIE EN BOSBEHEER: WAAR DE 
FOCUS OP LEGGEN?
Zo moet het bosbeleid in Frankrijk ook worden bekeken. Achter die ‘wij’ gaat een hele 
natie schuil. De collectieve keuze voor wat we willen, hangt af van de manier waarop 
we dat bereiken en dus van het bosbeheer. We moeten wel degelijk rekening houden 
met de diversiteit in de Franse bossen. De verwachtingen ten opzichte van openbare 
bossen zijn anders en liggen aanzienlijk hoger dan tegenover privébossen (bv. onthaal 
van het publiek, bosvernieuwing, anticiperen, testen op het terrein om na te gaan of 
aan de klimaatverandering wordt voldaan). De bossen in het noorden doen het veel 
beter en groeien in andere omstandigheden dan die in het zuiden. Er zijn dus andere 
uitdagingen mee gemoeid, en daaraan worden andere verwachtingen gekoppeld.
In essentie streeft FNE naar weerbare bossen op lange termijn die multifunctioneel 

functies. Een bos dat aan de ecologische transitie bijdraagt door hout, dat geen 
afbreuk doet aan de biodiversiteit, is een uitdaging op zich en ligt aan de basis van 
alle functies. In openbare bossen vergt die aanpak een beheer in het kader van het 
algemeen welzijn waarbij alle geledingen van de maatschappij worden betrokken. 

solidariteit tussen de verschillende streken waarborgt.

Hervé LE BOULER

Economische, Sociale en Milieuraad 

Website https://www.fne.asso.fr/   Tel +33 (0) 1 44 08 02 50   Mail information@fne.asso.fr 

Conferentie
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15u30

16u45

SALON

betrokken bij de centra voor technisch en economisch bosonderzoek, 

Daarnaast is hij burgemeester van de gemeente Avoise. Hij is ook land- 
en bosbouwer en beheert sinds 1993 een aantal familiale bossen.

Antoine d’AMÉCOURT

Website https://www.cnpf.fr/   Tel +33 (0)1 47 20 68 15   Mail cnpf@cnpf.fr 

bos- en houtbouw en de papiersector zijn er lid van. Samen bieden ze de consument de garantie dat 

Paul-Emmanuel HUET

Website Tel +33 (0) 1 43 46 57 15   Mail contact@pefc-france.fr 

werd in 2006 benoemd voor een periode van vier jaar als voorzitter van de commissie 
gespecialiseerd in terminologie en neologie inzake leefmilieu. 

Geanimeerd door Denis CHEISSOUX

Met de deelname van: Mario ST-LAURENT, Hervé LE BOULER, Pascal TRIBOULOT, 
Frederik VAES, Kris VERHEYEN, Antoine d’AMÉCOURT, Paul-Emmanuel HUET

MOETEN WE ONS ONTZEGGEN VAN EEN LOKALE HULPBRON 
DIE TEGEMOET KOMT AAN MAATSCHAPPELIJKE UITDAGINGEN 
IN DE BOUW EN ENERGIE? HOE KUN JE HET GEBRUIKTE 
HOUTMATERIAAL EN HET BEHEER VAN BOSSEN BETER MET ELKAAR VERBINDEN 
OM DIT HOUT TE PRODUCEREN? IS HETEROGEEN EN GEDIVERSIFIEERD BOS 
ECHT DE OPLOSSING VOOR ALLE PROBLEMEN?  IS BIODIVERSITEIT IN HET BOS 
HET RESULTAAT OF HET SLACHTOFFER VAN BOSBEHEER?
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HET PROJECT 
FORÊT PRO BOS

Forêt Pro Bos focust zich op de evaluatie en de hernieuwing van de bomen en bossen, 
zowel in het open landschap als in bosverband. Deze zijn immers essentieel voor de 
bevoorrading van hout voor de lokale sector. Het project tracht ook de kennis van 
gebruikers en beleidsmakers over de impact die bosbouw heeft op de economie en 
biodiversiteit te verbeteren.



DE PARTNERS

AANSPREEKPUNT PRIVAAT BEHEER – NATUUR EN BOS
Het APB-NB heeft als doel om deel te nemen aan de 
ontwikkeling van het Vlaamse beleid inzake natuur en bos. 
Het APB-NB zorgt voor de informatievoorziening in twee 
richtingen tussen de overheid en private terreinbeheerders. 
Daarnaast voorziet deze vereniging een dienstverlening op 
maat voor de private terreinbeheerder.

ASSOCIATION POUR L’AGROFORESTERIE EN 
WALLONIE ET À BRUXELLES ASBL

De AWAF is een vzw die tot doel heeft de 
agroforestry-technieken te bevorderen en te 
ontwikkelen. Ze verenigt, vertegenwoordigt en 
begeleidt de actoren in agroforestry.

BOSGROEP IJZER EN LEIE
De Bosgroep is een vereniging van en voor boseigenaars in een 
afgebakend gebied om de doelstellingen van het Natuurdecreet 
te realiseren. Sinds 2007 biedt Bosgroep IJzer & Leie met succes 
advies, training, enz. aan boseigenaren.

Trierstraat 67 B - 1040 Brussel  /  T. +32(0) 2 217 27 40  / info@privaatbeheer.be
http://www.privaatbeheer.be/ 

www.awaf.be
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DE PARTNERS

CELLULE D’APPUI À LA PETITE FORÊT PRIVÉE 
De CAPFP of ook wel ‘ondersteuningseenheid 
voor het kleine particuliere bos’ is een dienst van 

van het Agentschap voor Ondernemingen en 
Innovatie) die eigenaren met percelen van minder 

dan 5 ha groepeert voor de uitvoering van herbebossingswerken. 

CENTRE POUR L’AGRONOMIE ET L’AGRO-INDUSTRIE 
DE LA PROVINCE DE HAINAUT ASBL

Het CARAH biedt een breed gamma aan diensten aan, 
van opleidingen tot experimenten, gaande van beheer 
tot analytische controle. Daarin focust de afdeling Forêt 
Nature Environment op onderzoek en advies rond 
duurzaam beheer van bos- en landbouw.

CENTRE NATIONAL DE LA PROPRIÉTÉ FORESTIÈRE 
Het CNPF is een openbare instelling die belast is met de 
ontwikkeling van het duurzame beheer van particuliere bossen. 

aan boseigenaren. Daarnaast bestudeert en ondersteunt CNPF 
de implementatie van innovatieve oplossingen.

Rue de la Croissance 4 B - 6900 Marche-en-Famenne / T. : +32 (0)84 46 03 58 / info@capfp.be
www.capfp.be 

Carah Asbl (cellule Forêt-Nature-Environnement) / Rue Paul Pastur, 11 B - 7800 Ath / T. : +32 (0)68 26 65 84 / a.daman@carah.be
www.carah.be

CNPF Hauts-de-France / 96 rue Jean Moulin F - 80000 AMIENS / T. : +33 (0) 3 22 33 52 00  / hautsdefrance@crpf.fr 
https://hautsdefrance.cnpf.fr/
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DE PARTNERS

HOUT INFO BOIS
HIB is een Belgische organisatie voor technische 
informatie en promotie van hout en zijn toepassingen. HIB 
informeert over de bos-en houtsector en zijn activiteiten 
en stelt al deze technische informatie over houtgebruik 
ter beschikking van architecten en vaklui en begeleidt 
hen daarin.

PEFC

boseigenaren en 3.000 bedrijven in de bos-, hout- en papiersector 

papierfabrikanten, drukkers, enz.). Samen bieden ze de consument 
de garantie dat een product met het PEFC-label, deel uitmaakt van 
een verantwoorde benadering van duurzaam bosbeheer.

KONINKLIJKE BELGISCHE BOSBOUWMAATSCHAPPIJ
De KBBM heeft als doel om kwaliteitsvol en verantwoord 
bosbeheer in particuliere bossen te bevorderen. Ze biedt 
doorlopende opleidingen voor particuliere boseigenaren 
en biedt hen aangepaste diensten aan op basis van hun 
terreinkennis en knowhow.

Rue Royale,163 B - 1210 Brussel / T. + 32 (0)2 219 27 43 / info@houtinfobois.be
https://houtinfobois.be/ 

Galerie du centre, bloc 2 B - bte 289 B-1000 Bruxelles / T. : +32 (0)2 223 09 01 / reboisement@srfb-kbbm.be
www.srfb.be
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Het programma France-Wallonië-Vlaanderen: 5 Franse en Belgische regio’s die samenwerken 
om de grens te vervagen. Het programma voor Europese Territoriale Samenwerking 
Interreg France-Wallonië-Vlaanderen is ontstaan vanuit de wil om economische en sociale 
uitwisselingen te stimuleren tussen vier grensregio’s: de regio’s Hauts-de-France en Grand 
Est in Frankrijk; Wallonië en West- en Oost-Vlaanderen in België. Het programma wil 
gemeenschappelijke deskundigheid samenvoegen en tegelijkertijd het potentieel van elke 
betrokken regio valoriseren, ten voordele van de bevolking van de zone.

TOTALE KOST : € 3 522 287,82
EFRO-FINANCIERING : € 1 937 258,25 

Copyright : Sylvain Gaudin © CNPF / Jean-Baptiste Richard © CNPF / Fibois Hauts-de-France © Studio VDM / David Marnier © / J. Delpire ©

COFINANCIERDERS

62 000 KM²

10 800 000 INWONERS

20


